
   
 

 

YABDA Erasmus + Project 

Strengthening of relations between higher education and the wider 

economic and social environment 

15th October 2017 – 14th October 2020 

586418-EPP-1-2017-1-MA-EPPKA2-CBHE-JP 

Budget: 729 170€ 

Partnership  

 

   

Context 

Higher Education Institutions’ role can be instrumental in assisting economic development in their 

communities and contributing to national competitiveness. Universities around the world have 

expanded their mission beyond that of basic research and teaching to become places where knowledge 

fuels patent development, business collaborations and incubators for start-ups. 

Yabda will develop a comprehensive ecosystem fostering entrepreneurial mindsets and innovation in 

Higher Education Institutions and beyond. It will further their level of competences and skills and 

mobilize all university resources, including academic and administrative staff and students, with the 

aim of turning universities into effective start-up platforms. In addition, the project will act as a ‘policy 

entrepreneur’, spreading entrepreneurial ideas and skills, through the interaction with enterprises, 

policy-makers and society. This is expected to reinforce its systemic impact. 

Objectives 

1. To create an entrepreneurial infrastructure and culture that responds to and builds on the regional 

context 

2. To address entrepreneurial and innovation challenges in the areas where partner countries display 

competitive advantages: i.e. green technology, energy and sustainable development, 

3. To build a high calibre network of future entrepreneurs and thinkers that connects with the 

local/regional and international market ecosystem with a multiplier effect in the Maghreb region. 

 

More information at: www.yabda-project.eu  

http://www.yabda-project.eu/


   
 

 

Projet Erasmus + YABDA 

Renforcement des relations entre l’Enseignement Supérieur et le monde 

socio-économique 

15 octobre 2017 – 14 octobre 2020 

586418-EPP-1-2017-1-MA-EPPKA2-CBHE-JP 

Budget : 729 170€ 

Partenariat 

   

Contexte 

Le rôle des établissements d'enseignement supérieur peut contribuer au développement économique de 

leur environnement et à la compétitivité nationale. Les universités du monde entier ont élargi leur 

mission au-delà de la recherche fondamentale et de l'enseignement pour devenir des lieux où les 

connaissances alimentent le développement de brevets, les collaborations commerciales et les 

incubateurs pour les start-up. 

Par conséquent, le projet Yabda développera un écosystème complet favorisant l'esprit d'entreprise et 

l'innovation dans les établissements d’enseignement supérieur et au-delà. Le projet permettra de 

renforcer le niveau de compétences et de mobiliser toutes les ressources universitaires, y compris le 

personnel académique et administratif et les étudiants, pour transformer les universités en plates-

formes de start-up efficaces. En outre, le projet agira comme un « entrepreneur politique », diffusant 

des idées et des compétences entrepreneuriales, à travers l'interaction avec les entreprises, les 

décideurs et la société.  

Objectifs 

1. Créer une infrastructure et une culture entrepreneuriales qui répondent et s'appuient sur le contexte 

régional 

2. Relever les défis de l'entreprenariat et de l'innovation dans les domaines où les pays partenaires 

présentent un avantage concurrentiel: technologie verte, énergie et développement durable, 

3. Construire un réseau de haut niveau de futurs entrepreneurs et penseurs qui se connectent à 

l'écosystème de marché local / régional et international avec un effet multiplicateur dans la région 

du Maghreb. 

  

Plus d’informations sur : www.yabda-project.eu  

http://www.yabda-project.eu/

